# Cafe Foreman Award Safe Foreman Award 15 章 置工獎 2015

目的: 肯定工地管工對工地安全之重要性並表揚管工對安全之承擔

**参加資格:** 所有工地管工(在本港及海外工作者),而其職責必須包括參與地盤工程及直接管轄

地盤工人,並對工地安全有充份了解及肩負執行及推廣職安健事宜。

参加辦法: 1. 回答10條職安健選擇題

2. 表達管工對工地安全之看法、意見及以實例表述

3. 填寫參加表格,於二零一五年八月二十三日前,電郵至 srso@srso.org.hk 或

郵寄火炭郵箱482號,註冊安全主任協會收

獎品: 冠軍可獲得一安士金幣及獎座一個

其餘四名決賽者各得現金伍仟元及獎座一個

參賽者各得紀念品乙份

**查詢:** 歐浩科先生(電話:6083 9085)或梁超平先生(電話:9127 6984)

電郵: srso@srso.org.hk

**Objective:** To recognize the foreman with outstanding safety performance.

Eligibility: All site foremen (local and overseas), their responsibility must be related to construction

industry works and direct supervise the construction workers. The participants should

be responsible for implementation and promotion occupational safety on site.

**Application:** 1. Answer 10 occupational health and safety multiple choices.

2. Foreman express the view and suggestions on site safety with examples.

3. Email or Post the filled application form to srso@srso.org.hk or P.O. Box 482, Fo Tan Post

Office, Fo Tan, N.T. before 23 August 2015.

**Prizes:** Champion: 1oz. Gold coin & a Trophy

4 Finalists: \$5,000 cash and a Trophy for each

Entries: One souvenir

**Enquiry:** Mr. Au at 6083 9085 or Mr. Leung at 9167 3573 or

**Email:** srso@srso.org.hk

### Organiser 主辦機構:



THE LIGHTHOUSE CLUB HONG KONG 明 建 會

Co-organiser 協辦機構:



SOCIETY OF REGISTERED SAFETY OFFICERS 註冊安全主任協會

## 選擇題(請剔出正確答案) Multiple Choices (Please tick the correct answer)

	1)	以下哪一項是防割手套的英國歐盟規格?				
	ŕ	Which of the followings is the British Standard European Norm for the				
		protective gloves against mechanical risks?				
		□ a. BS EN 344				
X		b. BS EN 366				
		□ b. BS EN 388				
	2)	《工廠及工業經營(機械的防護及操作)規例》所指明的十七類危險部份,包				
		括下列哪一項?				
		Which of the followings is the specified dangerous part in the Factories and				
	Industrial Undertakings (Guarding and Operation of Machinery) Regulations?					
		□ a. 皮帶與皮帶輪之轉入夾□ In-running nips of the belt and pulley type				
大大		□ b. 往復運動之皮帶 Reciprocating belts				
		□ c. 旋轉物體上之凹陷部份 Depressions on revolving parts				
	3)	手提電器工具在下列哪種情形下,可以沒有水線?				
		What kind of electrical hand tool is not required to have earth connection?				
		□ a. 操作電壓低於220V				
		Operating voltage lower than 220V				
		□ b. 由持有機電工程署所發牌照的電器技工使用 □ · · · · · · · · · · · · · · · · · ·				
		Used by the electrical worker registered with the Electrical and Mechanical Services  Department (EMSD)				
		L C. 雙重絕緣構造 Double insulation				
	4)	在建築地盤內使用的紅色防水插頭代表適用於甚麼電壓?				
7	On construction sites, what is the operating voltage of the waterproof					
		which is red in color?				
		□ a. 110伏特 Volt				
		□ b. 220伏特 Volt				
		□ c. 380伏特 Volt				
	<i>E</i> )	相據 // 工藤丑工类须数 / 早机)担例》。早机接着上海充早机上洼堆埋田				
	5)	根據《工廠及工業經營(吊船)規例》,吊船擁有人須在吊船上清晰標明				
0		下列哪一些資料?				
		On a suspended working platform, what kind of information shall be displayed				
		by the owner of platform in the Factories and Industrial Undertakings (Suspended Working Platforms) Regulations?				
		□ a. 吊船的牌子及吊船安全操作負荷 Brand and safe working load				
		□ b. 每次可載的最高人數和吊船安全操作負荷				
		The maximum number of persons that may be carried and safe working load				
		□ c. 每次可載的最高人數和吊船的牌子				

The maximum number of persons that may be carried and brand

6)	<b>非害</b> 機	的是京中交操作各类超過 就必须提上中交各类自動題主要。					
0)	起重機的最高安全操作負荷超過 就必須裝上安全負荷自動顯示器。 The crane having a safe working load of more than should be fitted						
		n automatic safe load indicator.					
	□ a.	3公噸 tonne					
	□ b.	2公噸 tonne					
	c.	1公噸 tonne					
7)	辛从归	事故調查是安全管理制度中甚麼類型的監察計劃?					
')		高列爭以嗣旦定安王自廷制度中西歐無空的血宗計劃: Accident/incident investigation belongs to what kind of approach in the safety					
		management system?					
	□ a.	主動式監察計劃					
		Proactive monitoring approach					
	☐ b.						
	□ c.	Reactive monitoring approach  積極性監察計劃					
	C.	Initiative monitoring approach					
8)	下列哪	。 3一種有害氣體是進行電焊時產生?					
0)	Which of the followings is the hazardous gas generated during electrical arc welding?						
	□ a.	氮氣之氧化物 nitrogen oxides					
	□ b.	二氧化碳 carbon dioxide					
	□ c.	氯氣 chlorine gas					
9)	淮行堤	修及維修工程的時候,採用下列哪工具必須屬法例認可?					
0,	進行表彰及維修工程的時候,採用下列哪工具必須屬法例認可? What kind of tool, which is commonly used in repair and maintenance work						
	shall be approved by the Commissioner under the regulation?						
	□ a.	木工機械 Woodworking machine					
	_ b.	石矢槍 Cartridge-operated fixing tool					
	□ c.	電鑽 Electric drill					
10)	凡.可能	凡可能引致任何人士從兩米或以上高處墮下之工作平台,其闊度最少為多少					
	3) 元号能引致任何人工使例不或处工問题型下之工作「日,共同反取》而 毫米?						
	What is the minimum width of the working platform to prevent worker						
	from a height with more than 2 m?						
	□ а	. 400毫米 mm					
	□ b	. 300毫米 mm					
	С	. 250毫米 mm					

# 安全管工獎 SAFE FOREMAN AWARD 2015

# 参加表格 APPLICATION FORM



全



I





請對以下問題表述	1你對職安健的意見	2(不少於五百字)	:
Please express your v	views on site safety i	n the below question (	(at least 500 words):

不安全的電力工作系統往往是造成嚴重意外事故的主因,作為一位管工,你會採取甚麼安全措施去改善電力工作安全系統以預防意外,執行當中有何困難,你會甚樣克服?

Unsafe electrical working system always the main cause of serious accidents. As a foreman what safety measures would you take in order to improve the electrical working system to prevent shock accident, and what are the difficulties during implementation? How can you overcome those difficulties?

(可另加附頁/ Please add supplementary paper if necessary)

# 参加者資料

姓名 (Name):

通訊地址 (Correspondence Address):

聯絡電話 (Contact No.) Day:

傳真號碼 (Fax No.):

電郵地址 (E-mail Address):

職業 (Occupation):

建造業工作經驗 (Working Experience in Construction Industry):

年(year)

工作性質 (Job Nature):

現時僱主 (Current Employer):

所管轄工人數目 (No. of Workmen Supervision):

參加者簽署 (Applicant's Signature):

填寫參加表格,於二零一五年八月二十三日前,電郵至 srso@srso.org.hk 或 郵寄火炭郵箱482號,註冊安全主任協會收。 Please fill in the application form and email to srso@srso.org.hk or post to Society of Registered Safety Officers, P.O. Box 482, Fo Tan Post Office, Fo Tan, N.T. before 23 August 2015.